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Zlatý roh 
Z p r a v o d a j   S t a r é h o   M ě s t a   p o d   S n ě ž n í k e m 

 

ŘÍJEN 2017  ROČNÍK XXIII.   ČÍSLO 10   8,-
 
 

 
 
 

Aerobik pro ženy 
Kdy?       Každá středa 
V kolik?  Od 19-20 hod. 
Kde?       Tělocvična ZŠ 

 

Vstupné 30,- Kč/lekce 

Hoďte starosti za hlavu a přijďte 
si zacvičit ☺ 

 

Těší se na Vás  
Marťa a Věrka! 

 
 

Změna otevírací doby  
Turistického 

informačního centra: 
 

Říjen – prosinec 
 

Pondělí – pátek:  
8.00 – 12.00 a 12.30 – 16.30 h.  
Sobota: 
8.00 – 12.00 h.  
 

www.staremesto.info 
info@mu-staremesto.cz 

tel.: 583 239 134 
 

 

 

KOTLÍKOVÉ DOTACE V OLOMOUCKÉM KRAJI 
 

Dne 19. 9. 2017 spustil Olomoucký kraj druhou vlnu kotlíkových dotací prostřednictvím dotačního programu Kotlíkové 
dotace v Olomouckém kraji II. 
Příjem žádostí bude zahájen dne 24. 10. 2017 od 10 hodin. Kraj bude přijímat žádosti až do 30. 11. 2017 do 12 hodin. 

Více informací na www.kr-olomoucky.cz 
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Prvňáčci 
V pondělí 4. 9. 2017 jsme na radnici ve Starém Městě přivítali 23 nových prvňáčků – 9 holčiček a 14 chlapců. Po slavnostním 
zahájení se malí školáci mohli pilně pustit do práce ve zcela nově vybavené 1. třídě.  Děkujeme zřizovateli a vedení školy za 
úpravy a nákup moderního vybavení, které malým školákům zpříjemní jejich první krůčky ve škole. 

Plavání 2017 
Každoročně se děti druhé a třetí třídy v rámci tělesné výchovy 
účastní plaveckého výcviku, který je povinný, protože je součástí 
školního vzdělávacího programu. Až doposud jsme navštěvovali 
bazén v Šumperku, který ale nyní prochází rekonstrukcí. Proto 
byla výuka plavání přesunuta do Zábřehu na Moravě. Na děti tam 
čekalo nejen moderní, ale velmi příjemné prostředí a také milí 
instruktoři, kteří si děti rozdělili do několika skupin. Každé 
pondělí si sice musíme přivstat, protože na kurz plavání odjíždíme 
již v sedm hodin, ale již po první lekci víme, že se nám 
v zábřežském areálu bude líbit. Dobrou zprávou pro rodiče je to, 
že škola získala dotace na dopravu a celý kurz je tedy pro děti 
zcela zdarma.  

Přespolní běh 
Školní rok začal pro žáky ZŠ pěkně zostra, protože již první týden v pátek zorganizovala škola přespolní běh pro všechny naše 
žáky. Akce se konala v krásném prostředí na a kolem fotbalového hřiště. První dvě vyučovací hodiny závodily děti z prvního 
stupně, po velké přestávce je vystřídali školáci ze stupně druhého. Nutno dodat, že počasí vyšlo perfektně, a proto nic nebránilo 
tomu bojovat ze všech sil. Vítězů bylo v daných kategoriích pouze několik, ale vítězové vlastně byli všichni, kteří doběhli do 
cíle. Ti nejúspěšnější budou školu reprezentovat na okrskovém kole v Hanušovicích příští týden 26. září. Poděkování patří také 
všem pedagogům, kteří vytvořili pro závodníky tu pravou závodní atmosféru. Petr Lipka, PK TV 
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Společenská kronika 
V měsíci říjnu oslaví svá významná životní jubilea: 

 

Kotrík Jan 
Ovčiariková Josefa 
Chalupa Vladimír 
Kubíček Vladimír 
Michalčáková Drahomíra 
Sikorová Margot 
Hýžďalová Emílie 
Králiková Anna 
Cvetkov Ivan 
Dulovcová Antonie 
 

Našim spoluobčanům přejeme stálé zdraví, 
mnoho štěstí a radosti ze života! 

vzpomínky 
 

Dne 19. září 2017 uplynul rok, co nás navždy opustili 
paní Veronika KONYARIKOVÁ   

a 29. září 2017 její syn  
pan František KONYARIK . 

  
 
 
 
 
 
 
 

Vzpomíná rodina Danielova a Pařízkova . 
 
 

Už čtyři roky tomu, 
co odešel jsi z domu. 

Odešel jsi v neznámý svět spát, 
vzpomíná každý, kdo tě měl rád. 

 

Dne 2. října 2017 vzpomeneme  
čtvrté výročí, kdy nás opustil  

pan Ludvík LUKS.  
 

Stále vzpomíná manželka a děti. 
 
 

Odešel jsi, jak si to osud přál, 
v našich srdcích a vzpomínkách zůstáváš dál. 

 

Dne 19. října 2017 vzpomeneme 
10. výročí, co nás navždy opustil 

pan Lukáš KOŇARIK z Chrastic.  
 

Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi. 
 

S láskou vzpomíná manželka, 
dcera a synové s rodinami. 

 
 

inzerce  inzerce  inzerce  inzerce 
 

Chata Stará škola v Kunčicích hledá 
svědomitou paní na úklid a pro zimní 
sezónu 2017/2018 pomocnou sílu do 

kuchyně. 
Tel.: 776 577 393 

 

Osmisměrka 
Pranostika na říjen: „Svatý František …“ 

E Z Z Á V O D Ž A O 

H C Á A K L I Č K A 

K N A É Č T Í Č L A 

O Š L D S Á Í I K D 

F M T E I T T É D O 

O A R Ě S V T E D T 

L P L Ě S O K V K A 

A I M E P T A I D C 

O Á CH Y Š H Í Ý L E 

N Š H R A D B Y E K 
 

DOTACE, FALEŠ, HRADBY, HYPOTÉKA, KLI ČKA, 
KOFOLA, LIKVIDACE, MLÉKO, NÁM ĚSTÍČKO, 
ODVAHA, PRESTIŽ, ŠTĚSTÍ, ZAČÁTEK, ZÁVOD 

 

ŘÍJNOVÝ RECEPT 
Kefírový koláč se švestkami 

Potřebujeme:  
200 g hladké mouky, 100 g špaldové mouky, 3 vejce, 200 ml 
kefíru, 100 ml oleje, lžičku skořice, 2 lžičky prášku do 
pečiva, 170 g třtinového cukru, 500 g švestek, hrst 
mandlových plátků, tuk na vymazání formy 
Postup: Do mísy vyklepněte vejce, přidejte cukr a důkladně 
našlehejte. Postupně zašlehávejte mouky smíchané 
s práškem do pečiva a skořicí, olej a kefír, až vznikne hladké 
nadýchané těsto bez hrudek. Nalijte ho do vymazané formy, 
poklaďte vypeckovanými švestkami a posypte plátky mandlí. 
Koláč pečte 30 až 35 minut v troubě předehřáté na 180 °C. 

Dobrou chuť! 
 
 

 

NABÍZÍME  
zprostředkování nákupu satelitního zboží. 
Montáže, rozvody, servis DVB-S satelitních 
sestav a pozemního Terrestrialního DVB-T 
vysílání. Doladění stávajících parabol.  

Naladění nových programů 
a poradenství. 
Specializované fórum 
zabývající se satelitní 
problematikou naleznete na 
webu www.satdigitalne.cz.  
 

Kontakt: 737537353 
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VIRTUÁLNÍ UNIVERZITA TŘETÍHO VĚKU 
VU3V je aktivita v oblasti seniorské výuky, která zpřístupňuje vzdělávání 
označované jako Univerzita třetího věku (U3V) těm zájemcům, kteří se z různých 
důvodů nemohou nebo nechtějí účastnit prezenčního studia U3V v sídlech 
vysokých škol nebo univerzit. 
Garantem studijního programu a organizačním garantem VU3V je Provozně 
ekonomická fakulta České zemědělské univerzity v Praze. 
Jedná se o moderní způsob výuky, kdy senioři společně sledují přednášku 
odborníka on-line v Konzultačním středisku. 
VU3V probíhá v Olomouckém kraji ve 22 kulturních střediscích, z tohoto počtu je 
polovina středisek v okrese Šumperk. 
Ve Starém Městě započala fungovat VU3V v říjnu 2013 pod vedením tutorky 
Aleny Windové. Výuka započala pilotní přednáškou na téma Astronomie, probíhala 
zrychleně a do studia se nepočítala. Za jednotlivé přednášky se platí od 150 – 300 
Kč, podle stáří natočení. Přihlášených studentů bylo 6, někteří odešli v začátku 
z osobních důvodů, ale od dalšího roku přibyly další studentky. 
- společná výuka probíhá v malém sále KD 1x za 14 dnů 
- každý kurz obsahuje 6 vyučovacích video přednášek  
- výukové materiály ke kurzům jsou posluchačům během semestru kdykoli 
přístupné přes internet na jejich osobní loginy 
- studium je členěno na zimní semestr (říjen–prosinec) a letní semestr (únor–duben) 
Po splnění studijních povinností a absolvování 6 individuálních kurzů se posluchač 
může v příslušném semestru zúčastnit slavnostní promoce v aule ČZU. 

Od roku 2013 – 2016 jsme absolvovaly 6 semestrů s následujícími tématy: 
o Čínská medicína v naší zahrádce  
o Evropské kulturní hodnoty  
o Potraviny a spotřebitel  
o Etika jako východisko z krize společnosti  
o Vývoj a současnost Evropské unie  
o Historie a současnost české myslivosti  
o Barokní architektura v Čechách  

Předpokládaná doba studia jsou 3 roky, ale je možné podle situace seniora 
(zdravotní důvody, rodinné problémy)libovolně prodloužit, neboť není nutné 
absolvovat celé studium v časové návaznosti. Semestr může vynechat a ke studiu se 
opět kdykoliv vrátit. 
Naopak je možné si studium zkrátit tím, že se studují 2 témata současně. Tím se 
zkrátí doba studia. Podmínka ukončení studia je vždy absolvování 6 semestrů. 
Pro splnění studijních povinností je nutné uhradit studijní poplatek, mít minimálně 
80 % účast na společné výuce, po každé video přehrávce vypracovat test a po 
skončení semestru závěrečný test. 
Nepovinným úkolem studenta je vypracování eseje na téma právě studovaného 
kurzu a také se nemusí účastnit závěrečných seminářů, které se konají vždy 
v některém středisku po skončení každého semestru.  
První slavnostní promoce v Praze se zúčastnily a převzaly „Osvědčení o absolutoriu 
U3V“ 4 studentky: Zdenka Nejedlá, Marie Pavelková, Eva Řezníčková a Vlasta 
Vojtíšková. 
Na podzim 2016 započalo studium 9 studentek a 1 student. 
Realizovali jsme 3 kurzy: 
o Lesnictví  
o Pěstování a využití jedlých a léčivých hub  
o Genealogie - Hledáme své předky  

Dne 26. září 2017 zahajujeme podzimní semestr dvěma studijními tématy:  
1) ČESKÉ DĚJINY A JEJICH SOUVISLOSTI 
V tomto cyklu přednášek se společně vydáme na pouť českou historií. Odkryjeme 
mnohá tajemství i zajímavosti z našich dějin i ze života velmožů, knížat a králů. 
Jedna z přednášek bude věnována největšímu českému králi a římskému císaři 
Karlu IV. Seznámíme se také s problémy 14. století i s tím, jak se může krize stát 
motorem dějin. 
2) VČELAŘSKÝ ROK 
Kurz seznamuje se základními činnostmi nezbytnými pro založení včelstva během 
celého včelařského roku. 

Téma - Potraviny a spotřebitel - esej 
Máme se bát potravin? 

Do dnešního dne jsem si myslela, že 
žiji zdravě. Párky bez chuti s minimem 
masa jsme již dávno vyškrtli z našeho 
jídelníčku. Nedávno jsme však došli k 
názoru, že musíme zvýšit  konzumaci 
ryb a šli jsme na to vskutku razantně. 
Ryba byla správná volba, ale nějak 
jsme se zmýlili ve výběru, a tak jsme 
měli 2 x v týdnu na talíři mořskou 
rybu Panganius.    Po první přednášce 
na téma "kvalita potravin" jsem 
zabrouzdala na internet, abych si 
doplnila mezery ve vzdělání a ejhle. 
Cituji:  
Panganius není mořská ryba, ale 
sladkovodní, chová se na farmách 
v řece Mekong, což je nejvíce 
znečištěná řeka na světě. Tato ryba 
je všežravá, a tak ji krmí odpadky 
a zbytky.  
A aby toho nebylo málo, tak jinde píší, 
že ji napíchávají sušenou močí 
gravidních žen, aby rychle rostly 
a množily se. Myslela jsem, že budu 
zvracet. Tak tohle jsme jedli 
v domnění, že si vylepšujeme zdraví. 
Myslíte, že je možné přes všechny ty 
kontrolní orgány dovést k nám takový 
humus? Toto zjištění mě dohnalo 
k rozhodnutí, že vyjma kapra, s rybami 
končím. Co tedy jíst? Zajímavá otázka. 
Mléko není mléko, ovocné jogurty 
viděly ovoce z rychlíku, vejce jsou 
z vystresovaných klecových slepic 
a pečivo předzmrazené. Přiznám se, že 
k životu aspoň někdy potřebuji maso, 
ale vyhýbám se hovězímu. A víte 
proč? Když si představím, jaký život 
měla chudák kráva, než mi přistála na 
talíři, přestanu mít hlad. Avšak krásně 
vypečený řízek z pašíka ve mně žádné 
negativní emoce nevzbuzuje. 
 
A víte, co zdravého pít? Před pár lety 
jsem zjistila strašné věci o coca cole. 
Výborné čistidlo v domácnosti, 
odstraňuje rez, skvrny od krve, 
dokonale čistí WC. Jakou paseku už 
nadělala v mém organismu po letech 
cocacolového holdování, snad ani 
nechci vědět. Piji už jen vodu, čistou 
vodu z vodovodu a naivně doufám, že 
není závadná. Dost, konec legrace, 
takže to shrnu. Uznávám, měli bychom 
jíst zdravě, ale na kamnech  mám 
langoše se sýrem a voní a já jsem na 
ně právě dostala chuť.... 
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Cesta do hloubky seniorovy duše 
Když se ohlédnu zpátky v čase, vidím, že jsem ušla 
dlouhý kus cesty. Dětství – to už jsou hodně staré 
vzpomínky, ale krásné. Pak dospívání, práce, rodina 
a nakonec stáří.  Pamatuji si důchodce, kteří posedávali 
na lavičkách v parku, krmili kachny na rybníku, spousta 
volného času, takové pozvolné čekání na smrt. 
A najednou jsem si uvědomila, jak odlišný život 
v důchodu žijeme my. Tedy, domnívám se, že mnozí 
z nás. Neustále zvonící mobil, málo času, spousta aktivit 
– sport, kultura, cestování. Jsem tedy starobní důchodce 
nebo mladý senior? Doufám, že to druhé. Držím se totiž 
starého českého přísloví, že je každý tak mlád, jak se cítí, 
jak myslí a jak aktivně žije. 
Nu což.  Ať se mi to líbí, či ne, stejně jsem zařazena 
v kolonce důchodce a ještě k tomu starobní. Nějak to 
skousnu, protože o tohle vlastně vůbec nejde. Hlavní 
úlohu v našem věku hraje čas, který nám ten nahoře 
milostivě vyměřil a který neplyne pomalu jako potůček, 
ale pádí jako splašený kůň. Karty máme rozdané 
a musíme hrát s tím, co máme, účelně a hlavně tak, 
abychom nepromarnili žádnou příležitost, která by nám 
mohla udělat život o něco hezčí. 
Někde jsem četla, že zrcadlo dokáže milosrdně lhát, ale 
to moje je fakt hodně upřímné. Zvláště po ránu. Ale 
i během dne. Při pohledu je jasné, že jsem kategorie 60 + 
a lepší už to nebude.  
Ale nehroutím se z toho. Vlastně mám 2 možnosti. 
Buď nahodím kyselý obličej a budu nadávat na celý svět, 
jak je nespravedlivý, nebo si užiji krásný den, protože tu 
jsem a že tu ještě mohu být.  
Mnozí si myslí, že odchodem do důchodu vše hezké 
skončilo, ale to je samozřejmě omyl. Přichází doba, kdy 
si můžeme dopřát i neobyčejné zážitky a leccos nového 
se naučit. Když to řeknu úplně laicky, tak v tomto věku, 
kdy nám ještě slouží hlava a nohy chodí, můžeme vše 
a nemusíme vlastně nic. 
Samozřejmě se stává, že se dostanete do fáze, kdy se 
Vám zdá, že se život zastavil a že není proč jít dál. Tak 
nepřešlapujte a zkuste to rychle rozchodit. Najděte si 
nový cíl. Tím nemám na mysli rychle vyměnit partnera, 
nebo jít na plastiku. Žijte si svůj život jako doposud, ale 
zároveň se nebojte vyzkoušet i něco nového. A hlavně, 
buďte to stále vy.  
Kapacita našeho mozku se dosti podceňuje. Věděli jste, 
že schopnost učit se zůstává zachována i v pokročilém 
věku?  Lidský mozek je velmi tvárný a dokáže se 
přizpůsobit rychle jak pozitivnímu, tak i negativnímu 
myšlení. A negativní myšlenky plodí další a mnohdy 
i horší. Ani si nevšimnete a je z Vás chronický pesimista, 
který vidí svět černě, vše je špatně a nic nemá cenu. 
A toto je cesta k různým nemocem -  snížení imunity, 
problémy s trávením, nesoustředění a pak ztráta paměti.  
Takže je to na každém z nás, jak se k životu postaví. Na 
druhé straně, proč neukázat, že tady jsme a že se s námi 
musí počítat a že máme stále co nabídnout. 
Vždyť sebevědomý, a tudíž i aktivní senior by mohl být 
pro společnost docela výhra. Anebo snad ne? 

Podzim 
 

Šumí lesy, už se stmívá 
padá listí jako z nebe 

v duši smutno, jak to bývá 
za nehty to rázem zebe. 

 

Tmavé nebe, žluté listí,  
paleta ty barvy vstřebá, 
jaký bude podzim příští 

odhadnout se zatím nedá. 
Mám ráda jarní deštík, který dává přírodě 

možnost růst, mám ráda letní déšť, který nás osvěží a půdě 
přinese vláhu. Krásné je, když se příroda začíná halit do 
podzimních barev. Jablka rudnou, jako by se styděla za svoji 
přicházející šťavnatou chuť.  Příchod podzimu znamená 
blížící se Advent a Vánoce. Podzim – to je babí léto, burčák, 
mošty, teplá šála kolem krku, čtení knih v teplém pelíšku ... 
Nemám ráda vytrvalé podzimní deště a ranní mlhy, protože 
nerada chodím s deštníkem nad hlavou. 
Vadí mi lidé na ulicích, jak se mračí a ani neví proč. Všude 
bláto, mokré listí, prostě počasí pod psa.  Nejvíce postrádám 
sluníčko, které nám svým vitamínem D dodává energii.   
Přesto vše musím připustit, že je podzim nekrásnějším 
ročním obdobím. 
A rada na závěr? 
Občas si dejte v teple domova horký čaj a zdravé jídlo. 
Bavte se, smějte a odpočívejte. Tak se dá vlezlý podzim 
přežít ve zdraví. 

Exkurze společnosti NET-KOVO s.r.o. 
Dne 8.8.2017 společnost NET-KOVO s.r.o. uspořádala 
exkurzi pro zaměstnance společnosti, jejich rodinné 
příslušníky a praktikanty do společnosti Hyundai Motor 
Manufacturing Czech s.r.o. a do Pivovaru Radegast 
Nošovice. 
V rámci exkurze si 
měli zaměstnanci 
možnost 
prohlédnout výrobní 
haly společnosti 
Hyundai Motor 
Manufacturing 
Czech s.r.o. a projít si výrobním procesem modelů Hyundai 
i30, Hyundai i30 kombi, Hyundai i30 třídveřový, Hyundai 
ix20 a Hyundai Tucson. Prohlídka začala v administrativní 
budově společnosti a pokračovala prohlídkou lisovny, 
svařovny, lakovny, haly finální montáže a převodovkárny. 
Právem je tento výrobní závod veřejností hodnocen jako 
jeden z nejmodernějších v Evropě. 
Po skončení prohlídky společnosti Hyundai se účastníci 
exkurze přesunuli na prohlídku Pivovaru Radegast 
Nošovice. Zde byli seznámeni s historií piva Radegast 
a jeho propojením s životem v regionu a vyrazili na 
prohlídku samotné výroby. Na konci exkurze proběhla 
zasloužená ochutnávka piva Radegast. 
Děkujeme všem za účast a budeme se těšit na další exkurzi 
v příštím roce!  
Společnost NET-KOVO s.r.o. 
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diskuze   diskuze   diskuze   diskuze   diskuze 
 

Vážení občané,  
požádali jsme Ministerstvo vnitra o stanovisko k diskriminaci při zveřejňování příspěvku zastupitelů, jejichž příspěvky 
byly jednotně novou „nezávislou“ redakční radou upraveny v nových stanovách na cca 2 000 znaků, cca ½ A 4. Toto 
ustanovení je doposud uplatňováno na články podepsané sdruženími „Srdce na dlani“ a „Volba pro město“ bez ohledu 
na počet zastupitelů, kteří jsou v uskupeních zahrnuty. 
Odpověď měla 4 stránky, proto si dovolíme, vzhledem k povinnosti omezit rozsah svého vyjádření, zveřejnit pouze vybrané 
pasáže odpovědi Ministerstva vnitra:  
- Cílem nově zavedené povinnosti vydavatele periodického tisku územního samosprávného celku je odstranění 
diskriminace ve zveřejňování informací, posílení zájmu na poskytování vyvážených informací, zamezení zneužívání 
těchto periodik jednou politickou stranou nebo jiným uskupením majícím většinu v zastupitelstvu a následné posílení 
názorové plurality ve veřejné diskuzi v dané obci.   
- Co se týká kritéria „přiměřenosti“ prostoru, který má být věnován stanoviskům opozičních zastupitelů, lze uvést, že 
v praxi je třeba podmínku přiměřenosti hodnotit vždy případ od případu. Vodítkem zatím může být argumentace 
Nejvyššího správního soudu, tj. poskytnout minimální šanci ke své prezentaci (viz rozhodnutí č.946). Novela zákona byla 
konstruována tak, aby vydavatel měl možnost s rozsahem příspěvku případně pracovat, naopak opoziční zastupitel má možnost 
se bránit uplatněním tzv. doplňující informace, tj. otištěním další části článku či doplňujících informací, které nebyly zahrnuty 
do původního článku a jsou pro srozumitelnost a výpovědní hodnotu nezbytné.  
- Je také třeba uvést, že v souladu s ustanovením § 14a a § 11a má právo na přiměřený prostor pro uveřejnění sdělení, 
které vyjadřuje názory členů zastupitelstva územního samosprávného celku, týkající se tohoto územního 
samosprávného celku, pouze člen zastupitelstva. Tiskový zákon tedy právo na přiměřený prostor pro uveřejnění sdělení 
neváže na politické sdružení, avšak na osobu zastupitele.   
- Ministerstvo vnitra tak s ohledem na výše uvedené neshledalo článek 9 Stanov ZLATÉHO ROHU – Zpravodaje města Staré 
Město v rozporu s ustanovením § 4a tiskového zákona. Pokud jde o aplikaci čl. 9 Stanov ZLATÉHO ROHU – Zpravodaje 
města Staré Město v tomto Vám v případě Vašeho zájmu doporučujeme využít institutu práva na doplňující informaci, 
popřípadě se v dané věci obrátit na soud.        Ing. Pichová Vlasta – občan, zastupitel 
 

Vážení čtenáři, 
jsme rádi, že Ministerstvo vnitra potvrdilo, že rozsah 2000 znaků určený pro příspěvky všech (nikoli pouze opozičních) 
zastupitelů (článek 9 Stanov ZR) je v souladu se zákonem a také, že potvrdilo, že právo na přiměřený prostor mají pouze 
jednotliví zastupitelé, nikoli politická sdružení (tzn. že násobení počtu znaků počtem členů politického sdružení není zákonem 
nikterak podporováno) a že naše jednání tak nikoho nediskriminuje. Ministerstvo dále potvrdilo, že přiměřenost je třeba brát 
případ od případu, tzn. je třeba posoudit, jaký rozsah má periodikum, jaký má článek výpovědní hodnotu a především, jak často 
autor příspěvku v daném periodiku publikuje, tj. kolik prostoru mu již bylo poskytnuto v rozmezí několika vydání. 
V případě, že by z naší strany někdy nedošlo k řádné aplikaci čl. 9 Stanov ZR, doporučujeme zastupitelům, stejně jako 
Ministerstvo vnitra, aby využili statut doplňující informace či se obrátili na soud dle vlastního uvážení. Právní rámec doplňující 
informace naleznete na stránkách ZR v přiloženém tiskovém zákoně. Věříme však, že takové krajní řešení nebude potřeba, 
protože nejenže se redakce vždy snaží jednat v souladu se zákonem, ale také že by případné pochybení bylo vždy možno řešit 
nejdříve především vzájemnou konstruktivní domluvou.       Redakční rada ZR 
 
 

V zářijovém čísle našeho zpravodaje jsme požádali pana starostu o vyjádření k navrhované rekonstrukci silnice Hanušovice – 
Staré Město a proč při opravě silnice Branná – Staré Město nebyl opraven úsek cca 100 m u sídliště 1. máje. Zde je jeho 
vyjádření.  
„Silnice Branná – Staré Město: Oprava byla provedena podle projektu. Byl jsem překvapen, že za opravenou silnici byl 
ponechán tankodrom. Jednal jsem s vedením správy silnic v Šumperku a bylo přislíbeno, že silnici ihned opraví. Oprava 
byla po mém dotazu provedena. 
Silnice Hanušovice – Staré Město: Dokončuje se projekt, ale váznou majetkoprávní vztahy tj. výkup pozemků od 
soukromých vlastníků. Podle získaných informací celá akce by měla stát cca 130 000 000,- mil. Kč. Pokud tyto překážky 
budou odstraněny a bude stavební povolení, musí ještě proběhnout výběrové řízení na firmu, která stavbu provede. Toto 
výběrové řízení při tak velké akci se může protáhnout. 
Předpoklad, že se začne stavět příští rok, když vše zdárně 
proběhne. Dokončení celé stavby je plánováno na rok 2020“.  
 
Od 11. 9. 2017 – 31. 12. 2017 bude uzavřena silnice 
Bezručova. Důvodem uzavírky je oprava mostu u Silvena. 
Zároveň se uskuteční výměna vodovodních uzávěrů v ulici 
Bezručova, kterou bude provádět Šumperská provozní 
vodárenská společnost (ŠPVS). 
Současně proběhne  částečná uzavírka silnice do Hanušovic při 
opravě  Habartického mostu (zde bude provoz řízen semafory) 
a mostku za Habartickým mostem ve směru do Hanušovic. 
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Přečetli jsme si v „Týdnu na severu“ 26. 7. 2016 v článku:  
„Staré Město čekají milionové investice“: 

 
Jaká je skutečnost po více než roce? 
O rekonstrukci chodníku v Hanušovické ulici jsme psali v minulém čísle našeho zpravodaje. 
Revitalizace nasvětlení komunikací ve Starém Městě (oficiální název akce) je před dokončením, v průběhu realizace 
stavby docházelo ze strany obyvatel k řadě připomínek a výhrad k postupu prací. Vzhledem k tomu, že kontrolní den 
k této stavbě se uskuteční až po uzávěrce říjnového vydání zpravodaje, dohodli jsme se starostou, že ucelenou zprávu 
o průběhu rekonstrukce osvětlení a výsledku kolaudačního řízení zveřejníme v listopadovém zpravodaji.  
 
 

inzerce  inzerce  inzerce  inzerce  inzerce  inzerce  inzerce  inzerce 
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Usnesení ze zasedání rady města Staré Město 
Usnesení ze 70. rady města Staré Město ze dne 28.8.2017 

1115. Rada města schvaluje Smlouvu o poskytnutí finančních 
prostředků ze SFDI (stavba Komunikace pro pěší – St Město, 
ul. Hanušovická) mezi městem SM a SFDI a pověřuje 
starostu podpisem výše uvedené smlouvy. 
1116. Rada města schvaluje Příkazní smlouvu na činnost 
odborného autorského dozoru na stavbě Komunikace pro pěší 
– Staré Město, ul. Hanušovická mezi městem SM a Miroslav 
Kouřil, Sportovní 2590/12, Šumperk a pověřuje starostu 
podpisem výše uvedené smlouvy. Z: starosta, T: 30.8.2017 
1117. Rada města schvaluje Smlouvy o dílo na vypracování 
žádosti k získání finančních prostředků v rámci výzvy IROP 
(automobil pro JPO) mezi městem Staré Město a Mgr. 
Rostislav Krejčí, Vodní 23, Mohelnice a pověřuje starostu 
podpisem výše uvedené smlouvy. Z: starosta, T: 30.8.2017 
1118. Rada města neschvaluje finanční příspěvek na nákup 
vybavení, zabezpečení areálu, vzdělávání členů klubu pro 
Kynologický klub Hanušovice. T: 31.8.2017, Z: tajemník 
1119. Rada města schvaluje doplnění ceníku Kulturního 
zařízení o pronájem pivních setů pro zaměstnance města Staré 
Město zdarma. T: průběžně, Z: pí Windová 
1120. Rada města schvaluje přidělení bytu č. 3 v domě č. 5 
v Nové Senince A. P. T: 31.8.2017, Z: pí Nováková 
1121. Rada města schvaluje zrušení výběrového řízení na 
dodavatele stavebních prací na akci „Víceúčelové hřiště 
základní školy“ s tím, že bude vyhlášeno nové výběrové 
řízení na výše jmenovanou akci. Z: starosta, T: 30.9.2017 
1122. Rada města schvaluje rozpočtovou změnu č. 11, 12. 
1123. Rada města schvaluje termín zasedání zastupitelstva 
města na pondělí 21.9.2017 v 16 h.Z: starosta, T: 21.9.2017 
Rada města bere na vědomí: 
- žádost o směnu pozemku p.č. 214/3 v k.ú. Staré Město pod 
Králickým Sněžníkem za část pozemku p.č. 214/2 v k. ú. 
Staré Město pod Králickým Sněžníkem s tím, že bude 
zveřejněn záměr směny výše uvedených pozemků 
- žádost o směnu části pozemku p.č. 3395/4 v k.ú. Staré 
Město pod Králickým Sněžníkem za část pozemku p.č. 3596 
v k.ú. Staré Město pod Králickým Sněžníkem s tím, že bude 
zveřejněn záměr směny výše uvedených pozemků 
- žádost o pronájem části pozemku p.č. 3244/13 v k.ú. Staré 
Město pod Králickým Sněžníkem s tím, že bude zveřejněn 
záměr pronájmu výše uvedené části pozemku 
- žádost o odkup pozemku p.č. 145 a p.č. st. 145 v k. ú. 
Kunčice pod Králickým Sněžníkem s tím, že bude zveřejněn 
záměr pronájmu výše uvedené části pozemku 
- žádost o odkup části pozemku p.č. 3395/4 v k.ú. Staré Město 
pod Králickým Sněžníkem s tím, že bude zveřejněn záměr 
pronájmu výše uvedeného pozemku 
- žádost o odkup pozemku p.č. 3173 v k. ú. Chrastice s tím, že 
bude zveřejněn záměr pronájmu výše uvedeného pozemku 
- žádost o odkup pozemku p.č. 1925/1 v k. ú. Chrastice s tím, 
že bude zveřejněn záměr pronájmu výše uvedeného pozemku 
- Dohodu o převodu práv a povinností zakladatele s tím, že 
Dohoda o převodu práv a povinností zakladatele bude 
předložena k projednání na zasedání zastupitelstva města 
- informaci o neprůchodných turistických trasách s tím, že 
pověřuje starostu svoláním schůzky s majiteli dotčených 
pozemků. Termín listopad 2017 
- vyrozumění o nařízeném jednání u Okresního soudu 
v Olomouci ve věci Město Staré Město – BM Region o.p.s. 

- usnesení Okresního soudu v Šumperku o ustanovení znalce 
z oboru ekonomika ceny, odhady ve věci Město SM – Lesy ČR 
- vyjádření Redakční rady Zlatého rohu k žádosti Ing. V. P. 
o úpravu Stanov Zlatého rohu s tím, že vyjádření bude 
zasláno zastupitelům města. 

Usnesení ze 71. rady města konané dne 12.09.2017 
1124: RM  schvaluje prominutí úplaty za užití kinosálu pro 
školní představení na den 19.09.2017 pro ZŠ a MŠ, Nádražní 
77, Staré Město. Zodpovídá: Bc. Věra Karabcová 
1125: RM schvaluje zábor chodníku u domu č.p. 109, nám. 
Osvobození, Staré Město pro firmu Bioviva s.r.o., St. Město. 
1126: RM souhlasí s výpovědí smlouvy o nájmu nebytových 
prostor Hanušovická 351, Staré Město Marie Pavlíčkové, 
Javorník ke dni 18.10.2017. Zodpovídá: Marta Nováková 
1127: RM schvaluje vyvěšení záměru pronajmout nebytové 
prostory v areálu bývalých kasáren, Hanušovická 351, Staré 
Město budově č. 12, sekce 7-14 a parc. č. 783/1 v k.ú. Staré 
Město pod Králickým Sněžníkem. Zodpovídá: starosta 
1128: RM souhlasí s rozpočtem pro stavbu elektroinstalace 
v domě č.p. 51, sídl. Budovatelů, Staré Město zpracovaný 
firmou ELRAM JS Šumperk. Zodpovídá: Marta Nováková 
1129: RM schvaluje rozpočtová opatření č. 13 a 14. 
Termín: 30.09.2017 Zodpovídá: Věra Pešková 
1130: RM pověřuje starostu města jednáním se společností 
Galileo Corporation s.r.o. na vytvoření internetových stránek. 
1131: RM souhlasí se zpracováním studie na odpadní vody 
v místních částech formou „studentské práce“ bez nároku na 
odměnu. Termín: 30.9.2017 Zodpovídá: starosta 
 1132: RM schvaluje Smlouvu o nájmu pozemku parc. č. 
3244/13 v k. ú. Staré Město pod Králickým Sněžníkem mezi 
městem Staré Město a J.H. 
Termín: 20.9.2017 Zodpovídá: Bohuslava Dulovcová 
1133: RM schvaluje Smlouvu o nájmu nebytových prostor 
v areálu bývalých kasáren, Hanušovická 351, Staré Město 
mezi městem Staré Město a Ing. P.K.Termín: 20.9.2017 
Zodpovídá: Bohuslava Dulovcová a Marta Nováková 
(vyhotoví předávací protokol) 
Rada města bere na vědomí: 
- Zřízení nové fcb stránky Olomouckým krajem Megafon 
- Oznámení o zahájení stavebních prací stavby MOST ev.č. 

446-053 SM Inženýrskými a dopr. stavbami Olomouc a.s. 
- Žádost TJ Baníku Staré Město, IČ 439 61 410, Kladská 171, 

St. M. bude předložena na jednání zastupitelstva města 
- Oznámení o opravách mostů Habartického a pod mostem 

Habartickým na silnici Staré Město – Hanušovice 
- Žádost Miloslava Miky, Staré Město, IČ 115 72 191 

o dotaci na projekt Lyžařské běžecké trasy Paprsek 
- Výsledek auditu k plnění „Smlouvy o zajištění a využití 

odpadů z obalů“ 
- Podání žádosti o zahájení technického auditu provozní 

společnosti ŠPVS, a.s. bude předloženo na jednání 
zastupitelstva města 

- Zpracování konceptu kroniky za rok 2016 kronikářem Ing. 
Vladimírem Černínem. Připomínky, doplnění bude 
projednáno na příštím zasedání rady města. 

- Žádost P.K., bude předložena na jednání zastupitel. města 
- Žádost firmy BIOVIVA s.r.o., o koupi pozemku p. č. 3258 

v k. ú. Staré Město pod Králickým Sněžníkem bude 
předložena na jednání zastupitelstva města 
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Rozhovor s paní učitelkou Martou Švecovou 
 

1. Co Vás přivedlo do Starého Města? 
Do Starého Města pod Sněžníkem jsem odešla za prací. Nabídka zde učit mě zaujala z důvodu, 
že k tomuto kraji mám od dětství vztah. Ve Stříbrnicích na chalupě u babičky a dědy jsem trávila 
nejedny prázdniny. Okolní krajina a malebná příroda je obdobná té, ve které jsem vyrůstala v obci 
Bělá pod Pradědem. Mým dětským přáním bylo, až vyrostu, žít ve městě.  
  

2. Jaké máte vzdělání?  
Po ukončení základní školy jsem pokračovala ve studiu na Střední pedagogické škole v Krnově, obor 
Předškolní a mimoškolní pedagogika. Poté jsem se vydala na Pedagogickou fakultu Univerzity Hradec 
Králové, kde jsem absolvovala magisterské studium v oboru Učitelství pro 1. stupeň základní školy se 
zaměřením na tělesnou výchovu. 
 

3. Co Vás vedlo k volbě učitelské profese?  
Na 2. stupni ZŠ jsem pomáhala s organizací zájmových aktivit pro děti a zároveň jsem ve svém 
volném čase navštěvovala výtvarné, hudební i taneční kroužky. Když jsem se v 9. třídě rozhodovala, 
kam dál, padla přirozená volba na pedagogickou školu. Během následujících let jsem se podílela 
na realizaci příměstských táborů a škol v přírodě.   
 

4. Co ráda děláte?  
Se zájmem se věnuji pohybovým aktivitám. Tato oblast byla mými rodiči podporována již od útlého věku. V pěti letech jsem 
začala chodit do baletu. Zde jsem získávala elementární pohybové základy tance. Dále jsem si vyzkoušela americký step 
a následně jsem se 10 let věnovala mažoretkovému sportu s třásněmi v Soukromé základní umělecké škole taneční v Jeseníku. 
Absolvovala jsem mnoho tanečních vystoupení a soutěží. Mým největším úspěchem je stříbrná medaile z Mistrovství Evropy 
v polském městě Opoli v roce 2004, kterou jsem získala spolu s šesti spolutanečnicemi v dané soutěžní kategorii. 
Díky nárokům na vysoké škole jsem postupně pronikala do tajů plavání. V regionální plavecké akci pravidelně konané v České 
Vsi jsem na Memoriálu Pavla Kalouse v letošním březnu uplavala nejvíc ze všech amatérských plavců - 16 km. 
Pro radost si s chutí zahraji na klavír, vydám se na výlet nebo si přečtu pěknou knížku.   
 

5. Máte nějaké motto, kterým se řídíte? 
Během žákovských let mi vepsala do památníku paní ředitelka ZŠ Bělá pod Pradědem PaedDr. Irena Rudolfová: „Následovat 
své sny stojí velmi mnoho. Ale nenásledovat je stojí ještě více.“ (D. Conway Stone) 
Tento citát dnes doplňuji textem písně skupiny Mirai: „Když nemůžeš, přidej víc, zakřič prostě z plných plic, že slovo nejde – 
neexistuje, slovo nejde – neexistuje.“  
 

6. Jak se Vám ve škole líbí? 
Ve škole oceňuji přátelský kolektiv, vzájemnou úctu a vstřícnost vedení i pracovníků školy, se kterými se setkávám a pěkné 
prostředí. Konkrétně jako člověku, kterého baví pohybové aktivity, se mi líbí moderně vybavená tělocvična. Škola se průběžně 
modernizuje a vylepšuje každým dnem. Tím se vytváří jeden z předpokladů, aby se v ní všichni cítili dobře včetně mě. 
 

7. Kterou třídu učíte?  
Od září jsem třídní učitelkou 4. třídy, ve které je 27 dětí, což je na místní poměry docela dost. Jsou to živí, akční jedinci, kteří 
mi chtějí pomáhat, povídat si, společně diskutovat, zajímají se nejen o probírané učivo, ale rozšiřují konkrétní témata o vlastní 
poznatky. Každý den s žáky a žákyněmi je jiný. Skládá se z rozmanitých sociálních i pedagogických situací. Budu usilovat o to, 
aby ve třídě bylo příznivé klima, kde se všichni budou respektovat, cítit dobře a pomáhat si. 
 

8. Co Vás v posledních dnech potěšilo?  
Hodně mě těší kladná zpětná vazba od žáků. Mám příjemný pocit, když děti např. naučím nějakou písničku, a pak slyším, jak si 
ji spontánně zpívají ve svém volném čase ať už v prostorách školy nebo na ulici.  
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1. místo 
volejbalového týmu 

Staré Město 
V druhé polovině 
prázdnin, 5.8.2017 se 
volejbalový klub Staré 
Město zúčastnil v rámci 
Rapotínských slavností 
5. ročníku volejbalového 
turnaje „O pohár starosty“. 
Do poháru bylo přihlášeno 
6 družstev. A podle 
vyjádření starosty obce 
Rapotín: „Poprvé přišli 
a ihned zvítězili!“ 
Děkujeme všem za účast 
na utkání a přejeme do 
dalších akcí hodně 
obdobných úspěchů! 

Volejbalový klub  
Staré Město 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

UZÁVĚRKA PŘÍŠTÍHO ČÍSLA: STŘEDA 18.10.2017 
periodický tisk územního samosprávného celku 

ZLATÝ ROH, měsíčník Města Staré Město, vychází k prvnímu dni v měsíci ve Starém Městě, vydává Město Staré 
Město, nám. Osvobození 166, 788 32 Staré Město. IČ 00303364, ev. č. MK ČR E 13110. Případné příspěvky doručte do 
TIC nebo na e-mail: info@mu-staremesto.cz.  
UVEŘEJNĚNÉ PŘÍSPĚVKY NEMUSÍ NUTNĚ VYJADŘOVAT STANOVISKO VYDAVATELE 

 

DŽEMFEST 2017 
Pátek 20. října od 17.30 h ve velkém sále KD Šumperk 

TOMÁŠ KLUS, RYBI ČKY 48, VOXEL & POKÁ Č, PETER ARISTONE, LEON 
Mejdan podzimu je tady! Těšte se na hlavní festivalový večer 18. ročníku oblíbené akce, po které se vám 

nebude chtít domů. Džemfest také pořádá bohatý doprovodný program. 
Více informací a online rezervace také na www.dzemfest.cz. 

 


